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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia  şedinţei extraordinare a  Consiliului  local  municipal 

Tîrgu Mureş  din data de  16 octombrie  2018 

 

 

 

Din totalul de 23 consilieri locali, sunt prezenţi la şedinţă 21 de consilieri. 

Absentează domnii consilieri Bratanovici Cristian şi Tatar Lehel.  

D-na consilier Benedek:  - bună ziua, domnilor viceprimari, stimaţi consilieri, 

declar deschisă şedinţa extraordinară a Consiliului local Tîrgu Mureş convocată în 

conformitate cu Dispoziţia primarului nr. 4.113 din 12.10.2018. Sunt prezenţi 21 de 

consilieri locali, şedinţa fiind statutară. 

Avem pe ordinea de zi un singur proiect de hotărâre, iar după discutarea acestui 

proiect, avem A.G.A. – S.C. Transport Local S.A. 

Dacă sunt propuneri referitoare la modificarea ordinii de zi? Dacă nu, supun la vot 

ordinea de zi. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 

Ordinea  de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 

Înainte de a trece la discutarea proiectului de hotărâre, vă rog să votăm  procesul 

verbal al ultimei şedinţe de Consiliu local, l-aţi primit cu toţii prin corespondenţa 

electronică. Dacă nu sunt obiecţii, supun la vot  procesul verbal. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 

Procesul verbal a fost aprobat cu unanimitate de voturi.  

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnico economice şi a 

indicatorilor tehnico economici, inclusiv anexa privind descrierea sumară a investiţiei 

pentru obiectivul „Sistem de telegestiune pentru controlul interactiv al iluminatului 

public utilizând telecomanda  de la distanţă a aprinderii/stingerii punctelor de 

iluminat”: 
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Dl. viceprimar Makkai: - doamnă preşedinte, domnule viceprimar, stimaţi colegi, 

întrucât am primit mai multe întrebări referitoare la acest material, aş dori să vă prezint în 

câteva cuvinte esenţa materialului pe care îl dezbatem şi îl supunem atenţiei dvs. spre 

aprobare. Fac acest lucru şi în calitate de manager al proiectului respectiv, al acestui proiect 

foarte important pentru oraşul nostru, întrucât fiecare dintre noi putem constata că sistemul 

de iluminat public din municipiu este destul de învechit. Avem foarte des probleme de 

disfuncţionalitate, de defecţiuni, ne costă enorm de mult, este după nişte principii deja 

învechite, cu aparatură depăşită şi ne creează extrem de multe probleme.  

Am avut o oportunitate de a participa la programul operativ regional, de a depune un 

proiect pentru îmbunătăţirea şi aducerea la nivelul cerinţelor contemporane a acestui 

sistem, de a face un sistem de iluminat public modern, eficient  şi cu costuri mai reduse. De 

fapt, aceasta este esenţa materialului pe care îl aveţi în faţa dvs.  A fost o procedură lungă 

şi laborioasă, de câteva luni lucrăm la întocmirea materialelor, vă spun doar, am aici colegii 

de le Direcţia tehnică care vă pot spune detalii, dar ne-au trebuit numai 140 de Extrase CF  

pentru fiecare staţie de transformare, foarte multe avize de la diverse instituţii şi ştiţi cum e, 

azi, să obţii un aviz pentru un lucru durează foarte mult. Iar caracterul de urgenţă al acestui 

material  constă în faptul că în ciuda eforturilor noastre, am fost aproape să ieşim din 

termenul de depunere, acesta  fiind poimâine şi deja de luni de zile lucrăm la acest 

material, pentru a deveni eligibil proiectul nostru, vă spun că astăzi aprobăm doar primul 

material, mai urmează încă vreo 6 hotărâri pe care va trebui să le ia consiliul, până ajungem 

eventual să câştigăm şi să putem trece la modernizarea iluminatului public din oraş. În ce 

constă această lucrare?  Constă în schimbarea becurilor de iluminat, a corpurilor de 

iluminat, care vedeţi, câte străzi avem, atâtea tipuri şi atâtea modele; constă în construirea 

unui centru de dispecerat, un centru de telecomandă de unde se va coordona toată 

activitatea. Cu un sistem informatic complex şi la nivelul cerinţelor contemporane. 

Valoarea proiectului este de 2 milioane de euro, aproape 10 milioane de lei, care nu este o 

sumă mică şi nu ştiu dacă noi din resursele proprii ale oraşului puteam să realizăm aceste 

lucruri.  

Având în vedere toate aceste probleme care vi le-am prezentat, vă supunem  atenţiei 

şi aprobării dvs. acest prim material, după care, aşa cum am spus mai urmează, în cascadă, 

încă vreo 6 hotărâri ale Consiliului şi sperăm ca la urmă, în final să avem şi noi un sistem 

de iluminat public modern în oraşul nostru. 

Dl. consilier Bălaş: - eu am vreo două întrebări, ca să mă lămuresc vizavi de unele 

aspecte. L-aş întreba pe domnul de la Biroul energetic dacă poate să ne spună cât plătim 

anual pentru iluminatul public, aşa groso-modo  şi dacă implementarea acestui nou proiect 

va duce şi la reducerea costurilor pe viitor din punct de vedere al plăţii energiei electrice? 

Dl. Bugnar Andrei: - în jur de  2 milioane 200 de mii. Acum, depinde de perioade 

de ceaţă, defecţiuni, etc. Proiectul presupune şi o rapiditate de mişcare pentru depistarea 

defecţiunilor. Sunt 140 de puncte de aprindere care sunt legate în  5 bucle, dacă se 

defectează o buclă sau un punct de aprindere,  aproape un sfert din oraş pică, mai greu să-l 

depistezi. Proiectul acesta are şi o componentă de telegestiune, adică toate 140 de puncte o 

să fie independente, se văd, tot felul de programe, poţi să ştii încărcarea pe faze de curent 
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electric în mod on-line, live, etc. Bineînţeles, are şi o componentă de reducere a 

consumului prin dimming, becurile acelea pe care le vedeţi galbene sunt  sodiu  de înaltă 

presiune, sunt destul de bune, dar încep să fie perimate, montări de leduri, şi acelea dimate 

şi fiecare cu programul lor, etc., am încercat să ne pliem pe ghidul de finanţare, şi ce spun 

ei şi ce ne-ar trebui să fie nouă aplicabil la oraşul aceasta. Preconizăm pe hârtie 27% ca să 

obţinem punctaj bun, 20% ar fi ok. Pe costurile cu mentenanţa, bineînţeles, dacă ţi se 

defectează un cablu sau ţi-l defectează,   20% ar fi ok, şi costurile cu mentenanţa, 

reparaţiile.  

D-na consilier Benedek: - dacă nu sunt alte luări de cuvânt, supun la vot proiectul 

de hotărâre. 

Cine este pentru? –21  voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? – 

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Avem în mape informările din partea Secretarului municipiului Tîrgu Mureş privind 

solicitările  care se cer a fi aduse la cunoştinţa consilierilor locali, puteţi să le consultaţi. 

În finalul acestei şedinţe, dacă sunt luări de cuvânt pentru probleme de interes 

public? Nu sunt. 

 

Vă mulţumesc şi declar închisă şedinţa extraordinară a Consiliului local Tîrgu 

Mureş,  de astăzi. 

 

 

 

        D-na consilier  Benedek  Theodora   – preşedinte de şedinţă ________________ 

        

        p. Secretar Munic. Tîrgu Mureş, director D.J.C.A.A.P.L. Cătană Dianora_____ 

 

 

 

 


